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Protokół z zebrania wiejskiego sołectwa Gwiździny 

Zebranie wiejskie odbyło się 14 marca 2023 r. o godzinie 18:15 w świetlicy wiejskiej w 

Gwiździnach,  

Na ogólną liczbę 588 stałych mieszkańców sołectwa w zebraniu wzięło udział 28 osób, a więc 

mniej niż 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbyło się w II terminie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1.  

Ponadto w zebraniu udział brali: 

1) Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie – Tomasz Waruszewski 

2) Sołtys wsi Gwiździny – Ireneusz Dąbrowski,  

3) Pracownik Urzędu Gminy – Agnieszka Leśniewska, 

4) Radny Gminy – Zdzisław Domżalski. 

Porządek zebrania:  

1. Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2022 rok.  

3. Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

4. Wnioski i zapytania.  

5. Zakończenie zebrania. 

 

Przebieg zebrania: 

 

Ad 1 Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

Zebranie otworzył i prowadził Sołtys Pan Ireneusz Dąbrowski. Przywitał zebranych i stwierdził 

ważność zebrania jak na wstępie protokołu. Przewodniczący zebrania przedstawił projekt 

porządku zebrania. Nie zgłoszono dodatkowych punktów do porządku obrad w związku z czym 

porządek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad 2 Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2022 rok. 

Sołtys wsi Pan Ireneusz Dąbrowski przedstawił sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady 

Sołeckiej za 2022 r. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2.  

 

Ad 3 Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

Głos zabrał Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie Tomasz Waruszewski. Podziękował 

Sołtysowi za sprawozdanie oraz za podejmowane działania.  Podziękował Radzie Sołeckiej za 

organizowanie imprez integrujących mieszkańców. 

 

Na wstępie Wójt przybliżył istniejące obecnie zagrożenia tzn. wojna, covid, wirus grypy 

ptaków. Poinformował o liczbie zakażonych wirusem covid na terenie Polski (ok. 120 tyś.) oraz 

o wystąpieniu pięciu ognisk grypy ptaków na terenie powiatu nowomiejskiego.  Pan Wójt 

zaprosił mieszkańców na uroczyste otwarcie Hali Targowej „Mój Rynek” w Bratianie. 

Poinformował, że do każdej miejscowości będzie podstawiony bus dla chętnych osób, które 

będą chciały jechać do Bratiana. Wójt gminy poinformował również, że w Gminie znajduje się 

punkt konsultacyjno-informacyjny programu Czyste Powietrze, który otwarty jest w 

poniedziałek – wtorek 8:00–16:00 oraz środa  8:00 – 12:00. Wójt gminy przypomniał o 
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trwającej kwalifikacji wojskowej rocznik 2004. Wójt gminy poinformował o obowiązku 

zgłaszania szamb – zgłaszać się do p. Aliny Ławickiej, druki były rozdawane na zebraniu. 

Do 24 marca 2023 r. można składać wnioski o odbiór odpadów z produkcji rolniczej. 

Został ogłoszony konkurs przez Marszała Województwa pod nazwą „Eko sołectwo”. Sołtysi 

przekażą informacje mieszkańcom.  

Następnie wójt omówił inwestycje planowane/realizowane w Gwiździnach: 

- została naprawiona droga Gwiździny-Krzemieniewo oraz nawieziono tony frezowiny na 

drogę Gwiździny-Tylice; 

- w roku bieżącym będzie budowane oświetlenie za starymi blokami w Gwiździnach; 

- obecnie kończy się procedura dotycząca planu zagospodarowania przestrzennego w miejscu 

gdzie ma powstać sklep Dino.          

-  

Ad. 4 Wnioski i zapytania. 

- Sołtys Ireneusz Dąbrowski poprosił Mieszkańców, aby nie zaśmiecali Kółka Rolniczego w 

Gwiździnach.  

 

– Sołtys Ireneusz Dąbrowski złożył wniosek, aby wynająć sprzęt, żeby gruz który został 

zwieziony do Kółka Rolniczego wykorzystać jako kruszywo na drogi. Poinformował również, 

że na drodze polnej w kierunku Mroczna jest dużo kamieni, które można by wykorzystać jako 

kruszywo na drogi. 

 

Wójt gminy odpowiedział, że wynajęcie kruszarki ma sens wtedy, kiedy jest dużo gruzu do 

kruszenia. Pracownicy gminy ocenią czy zasadnym jest wynajmowanie kruszarki, gdyż wiąże 

się to z wysokimi kosztami. Poinformował również, że kamienia muszą być składowane w 

jednym miejscu. 

- Sołtys Ireneusz Dąbrowski prosi o zamontowanie lustra przy drodze powiatowej Gwiździny-

Mroczno, w kierunku Gwiździn. 

Wójt gminy odpowiedział, że Powiat niechętnie stawia lustra na drogach, ale wniosek ten 

zostanie przekazany do Powiatu. 

- Sołtys Ireneusz Dąbrowski prosi o naprawę drogi polnej w kierunku lasu pod Tylice w 

szczególności na zakręcie. 

Wójt gminy odpowiedział, że jest to droga gminna, więc Gmina postara się tę drogę naprawić. 

Mieszkaniec powiedział, że należy wznowić na tej drodze granice. 

 

Wójt gminy odpowiedział, że są to duże koszty. Często jest tak, że granice przebiegają w 

innym miejscu niż powinny. 

- Sołtys Ireneusz Dąbrowski poinformował, że zapada się kostka obok remizy. 

- Sołtys Ireneusz Dąbrowski złożył wniosek o wyczyszczenie parku przed pałacem. 

 

Wójt gminy odpowiedział, że Gmina dawno wystąpiła do KOWR o nieodpłatne nabycie 

parku. Gmina czeka na stanowisko KOWR w tym zakresie.  Gmina jest zainteresowania 

przejęciem samego parku, nie chce przejąć pałacu. 
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- Sołtys Ireneusz Dąbrowski poinformował, że w ubiegłym roku został złożony wniosek o 

granty Marszałka, jednak nie udało się. 

Wójt gminy odpowiedział, że wniosek został odrzucony, gdyż w tym roku Gmina nie jest w 

stanie wykonać przyłącza. Wniosek może zostać ponowiony w przyszłym roku. 

- Mieszkaniec prosi o naprawę drogi polnej za skrzyżowaniem, zabrakło 30 m do 

uzupełnienia kruszywem i jest dziura w drodze. 

Wójt gminy odpowiedział, że zostaną wysłane służby do naprawy w ramach wiosennej 

naprawy dróg. Narazie pogoda nie pozwala na naprawę dróg. Pozyskano bardzo dużą ilość 

kruszywa, został on rozdysponowany na drogi, ilość była ograniczona wobec czego mogło tej 

frezowiny zabraknąć.  

Sołtys Ireneusz Dąbrowski powiedział, że miała być dokończona droga od szkoły za 

kościołem. Teraz jeżdżą po tej drodze duże samochody i droga jest w takim stanie, że 

samochodem nie można przejechać.  

Wójt gminy odpowiedział, że wolą Mieszkańców Gwiździn było zrobienie drogi Gwiździny-

Tylice. Gmina zleciła wykonanie dokumentacji technicznej na budowę drogi Gwiździny-

Tylice. 

- Mieszkaniec prosi o oświetlenie, chociaż jedną lampę na drodze polnej za kościołem, 

chociaż na skrzyżowaniu. 

Wójt gminy odpowiedział, że jest to związane z budową nowego oświetlenia. Nawet jeśli 

zostałaby postawiona lampa solarna, to też jest duży wydatek i nie są za bardzo wydajne. 

- Mieszkaniec prosi o wymianę hydrantu na polnej drodze za kościołem.  

Wójt Gminy odpowiedział, że w większości hydranty będą wymieniane w momencie budowy 

SUV w Gwiździnach. Będą robione odcinki nowej sieci wodociągowej np. do Tylic i 

Pacółtowa. Gmina chce skorzystać ze środków unijnych na ten cel. 

- Mieszkaniec powiedział, że nie ma w Gminie Nowe Miasto Lubawskie żadnych 

dofinansowań np.: na przydomowe oczyszczalnie czy termomodernizację domów. W 

sąsiedniej Gminie jest biogazownia. 

Wójt gminy odpowiedział, że jest to generowanie wydatków bieżących. Są inne programy, 

bardziej korzystniejsze, np. Czyste powietrze. Gmina jednak buduje kanalizacje, w chwili 

obecnej jest wybudowanej ok. 40 km kanalizacji tj. Bratian, Mszanowo, Pacółtowo, Jamielnik 

z oczyszczalnią ścieków. 

- Mieszkaniec zauważył, że w Gminie nie ma funduszu sołeckiego, brakuje inicjatywy 

obywatelskiej, może wtedy byłoby więcej działań. 

Wójt gminy odpowiedział, że z funduszu sołeckiego głównie były robione drogi i chodniki. 

W chwili obecnej w budżecie Gminy są wyodrębnione środki dla sołectw na integrację 

mieszkańców, nie na inwestycje. Rok do roku spada zwrot za fundusz sołecki. Wójt gminy 

podkreślił, że dochód z wynajmu świetlicy wiejskiej jest dla sołectwa. 

- Mieszkaniec powiedział, że brakuje przy świetlicy tablicy informacyjnej ona temat 

Gwiździn. 
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- Mieszkaniec powiedział, że została oddana do użytku ścieżka rowerowa i warto byłoby ją 

oznakować. 

Wójt gminy powiedział, że ścieżka została oddana do użytku we wrześniu 2022 roku. Gmina 

chce oficjalnie otworzyć ścieżkę. Najbliższej ścieżki są trzy sołectwa Gwiździny, Pacółtowo i 

Tylice i sołectwa będą pomagały przy oficjalnym otwarciu ścieżki. Wójt gminy powiedział, 

że pomysł oznakowania ścieżki jest bardzo dobry. 

- Mieszkanka zwróciła się z prośbą do Mieszkańców o nie wyrzucanie śmieci w parku. 

- Mieszkanka zapytała na jakich warunkach KOWR chce przekazać Gminie pałac w 

Gwiździnach. 

Wójt gminy odpowiedział, że KOWR chce, aby Gmina przejęła pałac nieodpłatnie jednak 

musiałaby zapewnić mieszkania dla mieszkańców, którzy tam mieszkali. Jednak z tym jest 

problem, bo Gmina nie ma takich mieszkań. Bardzo prawdopodobne jest, że mieszkańcy, 

którzy mieszkali w pałacu, tam powrócą. Jedno lub dwa mieszkania będą wolne. Gmina 

wystąpiła z wnioskiem do KOWR o nieodpłatne przejęcie parku. Byłby to park rekreacyjny 

dla mieszkańców i zostałby w całości uprzątnięty.  

- Mieszkaniec powiedział, że w Gwiździnach nie ma podłączonego gazu. 

Wójt gminy odpowiedział, że wszystko zależy od ilości chętnych osób. Należy zebrać listę z 

podpisami mieszkańców oraz firm i dobrze uzasadnić wniosek. Należałoby pociągnąć całą 

nitkę od rozdzielni, więc nie jest to mała inwestycja. Na chwilę obecną podłączono 

Pacółtowo, Łąki Bratiańskie, Mszanowo następnie będzie robiony to górny Bratian, potem w 

przyszłości dolny Bratian. 

- Mieszkaniec poprosił o wycięcie zakrzaczeń na drodze pod Krzemieniewo w pasie 

drogowym.  

Wójt gminy odpowiedział, że zostanie to wykonane, jeśli będzie to w pasie drogi gminnej. 

Natomiast jeśli będzie to własność prywatna, to Gmina tego nie wykona. 

- Mieszkaniec poprosił o postawienie lampy koło starego pałacu na skrzyżowaniu pod 

Krzemieniewo. 

Wójt gminy odpowiedział, pamięta o tym wniosku, jednak powiedział, że zostanie to 

przestawione jak się skończy trwałość projektu. Tam gdzie są progi zwalniające lampa musi 

być, a w miejscach gdzie są zdublowane lampy zostały postawione, gdyż to wynikało z 

projektu.  

- Mieszkaniec zapytał kiedy zostaną usunięte suche drzewa i konary drzew na drodze pod 

Tylice. 

Wójt gminy powiedział, że drzewa zostaną wszystkie wycięte jak będzie robiona droga 

Gwiździny-Tylice. W innym wypadku trzeba mieć opinie RDOŚ, a z tym zawsze jest 

problem.  

- Mieszkanka zwróciła uwagę na to, że do rowów wyrzucane są gałęzie od wyciętych drzew.  

- Mieszkanka poprosiła o wycięcie suchych topoli za ranczem w Gwiździnach. 
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- Sołtys Ireneusz Dąbrowski podjął temat nadania nazw ulic w Gwiździnach. Albo należy 

zrobić tabliczki z numerami domów, bo ciężko jest trafić pod konkretny adres. 

Wójt gminy odpowiedział, ze temat nadania nazw ulic powraca. Ulice powinny zostać 

wprowadzone, bo Gwiździny są dużą miejscowością i zasadne jest aby nazwy ulic były. Ulice 

są lepszym rozwiązaniem, gdyż jest rejestr nazw ulic i w momencie nadania nazw ulic 

pojawiają się w rejestrze i łatwo jest wtedy trafić na wskazane miejsce. Dowodów osobistych 

i prawa jazdy nie trzeba wymieniać, należy tylko zgłosić do odpowiednich instytucji. 

Procedura nadania nazw ulicom trwa nawet 1.5 roku.  

- Mieszkaniec zapytał jak wygląda sprawa z węglem. 

Wójt gminy odpowiedział, że zainteresowanie węglem spadło praktycznie do zera. Na 

składach jest węgiel tańszy i workowany. Jakość węgla sprzedawana przez Gminę była różna, 

mieszkańcy byli informowani, że kupują ten węgiel na własne ryzyko i odpowiedzialność. 

Węgiel był różny. Obecnie realizowane są te zamówienia, które zostały już opłacone. 

Sołtys Ireneusz Dąbrowski i Wójt gminy podziękował trenerowi tenisa stołowego oraz 

trenerowi piłki nożnej za zaangażowanie i rozwój młodzieży i dzieci. 

Ad 5. Zakończenie zebrania. 

Sołtys zakończył zebranie i podziękował za przybycie.  

 

Na tym zebranie zakończono. 

 

Protokołowała       Sołtys wsi Gwiździny 

Agnieszka Leśniewska      Ireneusz Dąbrowski    

 


